
1 

 

BROI.0012.5.6.2016 

 

 

Protokół nr 12/16 

z posiedzenia Komisji Środowiska  

z dnia 19 grudnia 2016 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Tomasz Jezierski  Przewodniczący Komisji Środowiska  dnia 19 grudnia  2016  roku 

o godzinie 9:00
 
otworzył obrady Komisji  Środowiska. Powitał członków Komisji, Pana 

Marka Szubskiego Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej 

oraz Pana Marcina Milczarka reprezentującego firmę Ekolog Sp. z o.o., Panią Karolinę 

Wożniak – pracownika Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej.  

 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 11/16 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 6 grudnia 2016 r. 

5) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Raportu z wykonania Aktualizacji 

Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012–2013”. 

6) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu  Ochrony Środowiska 

dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 2020–2024 wraz z 

Prognozą Oddziaływania na Środowisko”. 

7) Sprawy różne. 

8) Zakończenie obrad Komisji. 

9)  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają propozycje do porządku obrad? 

Wobec braku propozycji Przewodniczący Komisji poinformował, że Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że komisja przyjęła poszerzony porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 10/16 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 6 grudnia 2016 r. 

5) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Raportu z wykonania Aktualizacji 

Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012–2013”. 
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6) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu  Ochrony Środowiska 

dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 2020–2024 wraz z 

Prognozą Oddziaływania na Środowisko”. 

7) Sprawy różne. 

8) Zakończenie obrad Komisji. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 10/16 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 6 grudnia 2016 

r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z posiedzenia komisji z dnia 6 grudnia 2016 

roku został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, w związku z tym 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół nr 6/16 z dnia 6 grudnia  2016 roku został 

przyjęty.  

 

Na obrady przybył Pan Mariusz Bladoszewski. W obarach uczestniczy 4 radnych. 

 

5) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Raportu z wykonania Aktualizacji 

Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012–2013”. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali „Raport z wykonania Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Włocławskiego na lata 2012–2013”.  Przewodniczący Komisji poprosił Pana Marcina 

Milczarka reprezentującego firmę Ekolog Sp. z o.o. o przedstawienie tematu. 

Pan Marcin Milczarek -  Ekolog Sp. z o.o. – poinformował, że podstawą prawną 

opracowania  jest art. 18 ust.2 z dnia 2001 roku Prawo Ochrony Środowiska. Celem 

wykonania raportu jest zebranie w jednym dokumencie danych, które stanowią podstawę do 

oceny realizacji celów i zadań wynikających z Programu. Okres raportu obejmuje lata 2012-

2013. Źródłem informacji była ankietyzacja jednostek samorządu terytorialnego, instytucji, 

banku danych Regionalnych Głównego Urzędu Statystycznego. Na 31 rozesłanych ankiet 

otrzymano 22 odpowiedzi, w Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Włocławskiego na lata 2008-2015 uwzględniono cele w 12 obszarach o łącznej ilości 121 

zadań. 121 zdań w tym: 23 zadania nie zostały zrealizowane, 4 zadania –brak informacji o ich 

wykonaniu, 94 zadania zostały zrealizowane (co stanowi 78%wszystkich zadań). Jeśli chodzi 

o nakłady finansowe to łączne koszty zadań na lata 2012-2013 to 31 530 959 zł. Koszty zadań 

ujęte w POŚ – 31 012 124 zł. Koszty zadań nie ujęte w POŚ a mające wpływ na ochronę 

środowiska 518 835 zł. Największy postęp w realizacji zadań można zaobserwować w 

zakresie ochrony powietrza atmosferycznego i zrównoważonego wykorzystania materiałów, 

wody i energii. Zadania w dużej mierze były realizowane przez gminy powiatu 

włocławskiego. Nie zostały zrealizowane wszystkie zadania, jednak zostało zrealizowanych 8 

dodatkowych zadań. W kolejnej perspektywie czasowej należy zrealizować zadania, których 

nie udało się zrealizować. Pan Marcin Milczarek przedstawił prezentacje multimedialną 

stanowiąca załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że przedłożony materiał jest bardzo obszerny. Na 

początku znajduje się spis treści, który nie jest adekwatny do zawartości materiału na 

poszczególnych stronach.   

Pan Marcin Milczarek -  Ekolog Sp. z o.o. – poinformował, że zostanie to poprawione. Jest 

to efektem niedopatrzenia. Materiały zostaną dostarczone w poprawionej wersji jeszcze przed 

terminem Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
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Wobec braku dalszych  pytań Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że 

Raport z wykonania Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego 

na lata 2012–2013 został przyjęty przez Zarząd Powiatu uchwała  381/16 z dnia 16 grudnia 

2016 r. w sprawie przedstawienia „Raportu z wykonania Aktualizacji Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012–2013” Radzie Powiatu we Włocławku. 

W związku z powyższym Rada Powiatu nie będzie przyjmowała tego raportu w formie 

uchwały tylko samego raportu. Dlatego też Komisja w dniu dzisiejszym przyjmie tylko 

raport. Następnie Przewodniczący Komisji zapytał członków, kto jest za przyjęciem Raportu 

z wykonania Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 

2012–2013 wraz ze zgłoszonymi poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja  

Przyjęła Raport z wykonania Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Włocławskiego na lata 2012–2013, który stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Uchwała  nr 381/16 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 16 grudnia 2016 r. w sprawie 

przedstawienia „Raportu z wykonania Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Włocławskiego na lata 2012–2013” Radzie Powiatu we Włocławku  stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

6)  Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu  Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 

2020–2024 wraz z Prognozą Oddziaływania na Środowisko”. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu  Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 2020–2024 wraz z Prognozą 

Oddziaływania na Środowisko” Przewodniczący Komisji poprosił Pana Marcina Milczarka 

reprezentującego firmę Ekolog Sp. z o.o. o przedstawienie tematu. 

Pan Marcin Milczarek -  Ekolog Sp. z o.o. – poinformował, że Program  Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 2020–2024 

roku jest opracowaniem planistycznym, którego obowiązek opracowania wynika z ustawy z 

dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo Ochrony Środowiska z art. 17. Niniejszy dokument 

uwzględnia najważniejsze uwarunkowania środowiskowe wynikające z opracowań 

strategicznych, określa konieczne inwestycje oraz szacunkowe koszty niezbędne do ich 

wykonania, wskazuje realizatorów poszczególnych działań, a tym samym stanowi trzon 

polityki ochrony środowiska Powiatu Włocławskiego. Struktura Programu jest zgodna z 

Wytycznymi do opracowania wojewódzkich, powiatowych i gminnych programów ochrony 

środowiska wydanymi przez Ministerstwo Środowiska we wrześniu 2015 r. oznacza to, że 

dokonano oceny stanu środowiska na terenie gminy z uwzględnieniem 10 obszarów 

interwencji. Zdefiniowano zagrożenia i problemy dla obszarów interwencji. Uwzględniono 

cele, kierunki interwencji i zadania wynikające z oceny stanu środowiska. Zamieszczono 

harmonogram rzeczowo-finansowy. Program składa się z następujących części: spis treści, 

wykaz skrótów, wstęp, streszczenie w języku niespecjalistycznym, ocena stanu środowiska, 

cele programu ochrony środowiska, zadania i ich finansowanie, spis tabel, rycin, wykresów i 

załączników. Jeśli chodzi o etapy opracowania programu to rozesłano wnioski o 

udostepnienie informacji o środowisku i planowanych przedsięwzięciach na terenie Powiatu 

Włocławskiego do różnych instytucji administracyjnych tj. WIOŚ, RDOŚ, RZGW, PPIS, 

GDDKiA, Nadleśnictwa, PZD, Urzędu Marszałkowskiego. Dokonano przeglądu dokumentów 

strategicznych, określono główne problemy stanu środowiska, wyznaczono kierunki działań i 
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zadania, określono sposób finansowania, dane o stanie środowiska naturalnego są podane na 

dzień 31.12.2015 r. Pan Milczarek przedstawił obszary interwencji i cele, monitoring 

programu oraz opinie organów, które są zawarte w prezentacji stanowiącej załącznik do 

niniejszego protokołu. Szacunkowy koszt wdrażania zadań monitorowanych wynosi 

31 507 000 zł.  

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że przedłożony materiał jest bardzo obszerny. Na 

początku znajduje się spis treści, który nie jest adekwatny do zawartości materiału na 

poszczególnych stronach. Ponadto od strony 111 nie ma dalszej numeracji stron. Na stronie 

56 znajduje się tabela pod tytułem „ Efekty realizacji zadań z lat 2012-2013 zaplanowanych w 

Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla powiatu włocławskiego na lata 2008-2015 w 

zakresie pól elektromagnetycznych.” Przy efektach ekologicznych zapisano, że w porównaniu 

do 2011 roku stwierdzono wzrost poziomu  pól elektromagnetycznych  w jednym punkcie 

pomiarowym, natomiast spadek w drugim punkcie pomiarowym. Radna zapytała, dlaczego 

nie zostały w informacji wskazane te punkty? Wiadomo, że wiarygodność tych badań nie jest 

do końca 100%. Te badania wykonują osoby zarządzające telefonią i tymi polami 

elektromagnetycznymi i zlecają takim jednostkom, które wykonają przychylne badania dla 

organu prowadzącego. Firma sporządzająca program nie ma narzędzi ani możliwości, aby 

sprawdzić wiarygodność tych badan, które oni wykonują w porównaniu do stanu faktycznego. 

Pan Marcin Milczarek -  Ekolog Sp. z o.o. – poinformował, że jeśli chodzi o wyniki badań 

to są  pobierane z odpowiednich stron internetowych oraz z WIOŚ.  

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że na stronie 80 znajduje się tabela pod tytułem 

efekty realizacji zadań  z lat 2012-2013 zaplanowanych w Programie Ochrony Środowiska 

dla powiatu włocławskiego na lata 2008-2015 w zakresie gospodarki wodno-ściekowej. 

Natomiast wszystkie tabelki kończy się na roku 2014. To oznacza, że rok 2015 jest nie 

uwzględniony? 

Pan Marcin Milczarek -  Ekolog Sp. z o.o. – poinformował, że zależy to od dostępności 

danych. W pewnych danych następują przesunięcie roczne.  Radna zaproponowała, aby 

zastanowić się nad dopasowaniem określonych lat do dostępności do danych.   

Radna Jadwiga Fijałkowska zaproponowała, aby na początku tego programu została 

umieszczona mapa powiatu włocławskiego. 

Pan Marcin Milczarek -  Ekolog Sp. z o.o. – zapytał, czy ma to być mapa z podziałem na 

gminy? 

Radna Jadwiga Fijałkowska odpowiedziała, że tak.  

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał członków, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu  Ochrony Środowiska 

dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 2020–2024 wraz z 

Prognozą Oddziaływania na Środowisko”  wraz ze zgłoszonymi poprawkami i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja  

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu  Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016–2019  z perspektywą do 2020–2024 

wraz z Prognozą Oddziaływania na Środowisko”, który stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

 

Dokument uzupełniający do Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na 

lata 2016-2019 z perspektywa na lata 2020-2024 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

6) Sprawy różne. 
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Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie?  

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej poinformował, że 

raport oraz program zostały przygotowane przez firmę zewnętrzna Ekolog Sp. z o.o. z 

Poznania, która wygrała postępowanie przetargowe. 

Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, jaki to był koszt? 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej poinformował, że 

jest to kwota 8 600 zł. Raport obejmuje okres 2 lat. W przyszłości jeśli Zarząd Powiatu 

wyrazi wole to zostanie opracowany kolejny raport za lata 2014-2015. Naczelnik jest za tym, 

aby ten raport obejmował też rok 2016 i wtedy raport obejmowałby alta 2014-2016.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy raport można rozszerzyć o poziom wód w rzekach, 

jeziorach i wód gruntowych? 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej poinformował, że 

jeśli firma przyjmie zlecenie to z pewnością może zostać to ujęte w opracowaniu.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że środowisko ulega zmianie. I w roku 2008 takich 

problemów z poziome wód nie było.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że problem rzeki Rakutówki jest bardzo poważny z 

roku na rok poziom wody jest coraz mniejszy.  

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej poinformował, że 

najniższy poziom opadów jest na Kujawach. 

Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że na trenie Gminy Chodecz są najmniejsze ilości 

opadów mimo tego, że na terenie gminy znajdują się jeziora.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że po ostatnich opadach poziom wód uległ 

podwyższeniu.  

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji Budowlanej poinformował, że 

w ostatnim czasie zostało wydanych duża ilość pozwoleń na studnie głębinowe. Starosta 

widząc ten problem powołał Geologa Powiatowego, który się to kontroluje.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że od przyszłego roku zmienia się przepisy i na 

każdej studni będzie  znajdował się licznik i każdy będzie płacił podatek od pobrania wody ze 

studni głębinowej. Ten podatek będzie odprowadzany do Skarbu Państwa jako zasoby 

naturalne.  

 

7) Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał dnia 19 

grudnia  2016 roku o godzinie 10:10 zamknięcia obrad Komisji Środowiska.  

 

 

 
     Przewodniczący Komisji  

                Środowiska  

 

            Tomasz Jezierski 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ……………………………….. 


